
EVANGELIUM LIVE: Jan 9,1-41
„Plivl na zem, udělal ze sliny bláto, potřel mu tím blátem oči a řekl mu: "Jdi se umýt v rybníku
Siloe" - to slovo znamená "Poslaný". Šel tam tedy, umyl se, a když se vrátil, viděl.“ 

Vždycky jsem si přála, když mě něco hodně trápilo, aby mě z toho Ježíš přišel vysvobodit. A to
pěkně s velkou slávou, zázrakem nebo nějakým hrdinským činem. Čekala jsem to od něj, vždyť je to
Pán pánů a Král králů. Ale nikdy jsem se nedočkala... Ježíš, který „uzdravil mnoho lidí z nemocí,
neduhů a od zlých duchů,” (Lk 7,21) se na mě úplně vykašlal. To jsem si nějaký čas myslela.
Píšu si duchovní deník, už docela dlouho. Jsou v něm věci, které předkládám Bohu nebo které
předkládá on mně. Když jsem ho vzala po delší době do rukou a měla čas si ho poprvé zpětně
pročíst od začátku, zjistila jsem, že v mém životě došlo k neuvěřitelným zázrakům, kterých jsem si
vůbec nevšimla. Pročítala jsem si zápisky, které už se mě vůbec netýkaly, problémy, které už dávno
neřeším, bolesti, které mě už netrápí. Došlo k jejich uzdravení, jen jsem si toho nevšimla... Proběhlo
to nenápadně, bez velké pompy a Ježíšovy úklony čekající na potlesk. Byl to spíš proces, ve kterém
nechybělo bahýnko, špína ani slzy ani nejistoty ani nepříjemnosti a taky ani pořádný výdej energie a
kus mojí snahy a vůle, ke kterým mě Ježíš zval, stejně jako slepce vyzval k tomu, aby se šel umýt do
Siloe. Nechce, abychom pasivně přihlíželi, ale abychom ve všem, co dělá, byli jeho plnohodnotnými
partnery. 
To je Ježíšův styl uzdravování... osobně, společně, intimně, jedinečně, trvale. Snažím se teď na tohle
evangelium myslet pokaždé, když se něčím trápím, a připomínám si, že právě ve chvílích
nejintenzivnější bolesti je mi Ježíš možná nejblíž, dotýká se mě, maže mě uzdravujícím balzámem a
dělá všechno pro to, aby mě zachránil.
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Můj Bože, chybí mi snad něco k tomu, abych se zcela zasvětil tvé službě,
abych ti obětoval svůj život a vše, co jsem, abych vše, co je ve mně,
využil a vydal k tvé slávě? Vždyť je tolik důvodů, proč ti patřím.
Nejenže jsi mým Stvořitelem a Vykupitelem, jako jím jsi pro každého
člověka, ale jsi také mým zvláštním dobrodincem a své zásluhy jsi mi
připsal zcela jedinečným způsobem. Můj velkorysý příteli, zapomněl jsi
na všechny projevy mého nevděku a pomáháš mi tak, jako bych ti byl
vždy věrný. Můj něžný otče, mě, buřiče, sis vzal na svá ramena, hřáls
mě na svém srdci, omývals mé rány.
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Ježíš uviděl cestou člověka, který byl od narození slepý. Jeho učedníci se
ho zeptali: "Mistře, kdo zhřešil: on sám, nebo jeho rodiče, že se narodil
slepý?"
Ježíš odpověděl: "Nezhřešil ani on, ani jeho rodiče, ale mají se na něm
zjevit Boží skutky. Musíme konat skutky toho, který mě poslal, dokud je
den. Přichází noc, kdy nikdo nebude moci pracovat. Pokud jsem na
světě, jsem světlo světa."
Po těch slovech plivl na zem, udělal ze sliny bláto, potřel mu tím blátem
oči a řekl mu: "Jdi se umýt v rybníku Siloe" - to slovo znamená
"Poslaný". Šel tam tedy, umyl se, a když se vrátil, viděl.
Sousedé a ti, kteří ho dříve vídali žebrat, se ptali: "Není to ten, který tu
sedával a žebral?" Jedni tvrdili: "Je to on." Jiní říkali: "Není, ale je mu
podobný." On řekl: "Jsem to já." Ptali se ho tedy: "Jak to, že teď vidíš?"
On odpověděl: "Člověk jménem Ježíš udělal bláto, pomazal mi oči a
řekl: 'Jdi k Siloe a umyj se!' Šel jsem tedy, umyl se a vidím." Ptali se ho:
"Kde je ten člověk?" Odpověděl: "To nevím."
Přivedli toho bývalého slepce k farizeům. Ten den, kdy Ježíš udělal
bláto a otevřel mu oči, byla zrovna sobota. Také farizeové se ho znovu
vyptávali, jak nabyl zraku. On; jim odpověděl: "Přiložil mi na oči bláto,
umyl jsem se a vidím."
Někteří farizeové říkali: "Ten člověk není od Boha, protože nezachovává
sobotu." Jiní ale namítali: "Jak by mohl hříšný člověk dělat takové
zázraky?" A nemohli se dohodnout. Znovu se tedy zeptali toho slepého:
"Co ty o něm říkáš, když ti otevřel oči?" On odpověděl: "Je to prorok."


